
Priče to se je prostovoljno delo 
MLADINCI IRŠ SO 

LAHKO VZOR VSEM! 
Pretekli teden se je v Velenju 

pričelo prostovoljno delo na pre-
ureditvi stadiona. Dela so obsežna 
in bodo zahtevala nad 8.000 pro-
stovoljnih ur. 

Stab prostovoljni!i delovnih 
akcij je izdal poziv vsem mladin-
skim in šolskim ter sindikalnim 
organizacijam. Za vzor so lahko 
mladinci IRS Velenje, ki so do-

slej opravili največ ur. Tudi 
osnovna šola se jim je že pridru-
žila. 

Da bi dela do postavljenega ro-
ka opravili, bo potrebno še več 
aktivnosti vseh ostalih organiza-
cij, tako mladinskih kot sindi-
kalnih. 

Upamo, da se bo tudi rudniška 
mladina priključila ostalim in te-
kmovala z njimi. 

Prva seja novoizvolje-
nega UO 

Dne 16. 5. 1962 je bila seja no-
voizvoljenega upravnega odbora, 
ki ima mandatno dobo od aprila 
1962 do aprila 1963. Poglajvitna 
točka dnevnega reda te seje je 
bilo konsti tuiranje novega uprav-
nega odbora, kii se je konstituiral 
in je za svojega predsednika iz-
volil tov. Hudomal Emila in za 
njegovega namestnika Hohškraut 
Jožeta. Za stalnega zapisnikarja 
je bil izjvoljen tov. Pristovšek 
Franc. Nadalje je upravna odbor 
sklenil, da bo v njegovem sklo-
pu delovali dve stalni komisiji, 
in sicer: koimisiija za prošnje in 
pritožbe ter komisija za stano-
vanjska vprašanja. Predsedniki 
teh komisij so člaini upravnega 
odbora, njihov sestav pa je sle-
deč: 

Komisija za prošnje in pritožbe: 
predsednik ing. Jamežič Dušan; 
tajnik Pristoivšek Franc; člaini: No-
vinšek Marjan, Brunšek Franc in 
Krajnc Jože. 

Komisija za stanov, vprašanja: 
predsednik Debel j ak Jože; tajnik 
Mašera Ivan; člaini pa so: Avber-
šek Janez, Marčec Valentini Strop-
nik Franc Ocepek Jože im Zrim-
šek Aleiks. 

Upravni odbor je na svoji seji 
tudi odobril in sprepel priporočilo 
predsednika prejšnjega odbora 
tov. Borovšak Staneta, ki je bilo 
podano na I. rednem zasedanju 
ODS in ki je bilo v Rudar ju že 

Letos pa vse sile za preuredit ev stadiona ... Morda, še ne ve-
ste, da se bo atletska državna reprezentanca pripravljala za evrop-

sko prvenstvo na našem stadionu. 

objavljeno, in s tem tudi formal-
no prevzel upravl janje podjet ja 
v novi mandatni dobi. 

Daljšo diskusijo je UO posvetil 
vprašanju, katere komisije na j se 
predlagajo za delovanje v okviru 
centralnega delavskega sveta in 
obratih delavskih svetov, za kar 
ga je na I. rednem zasedanju po-
oblastil CDS. Upravni odbor je 
sprejel sklep, da se da ODS v 
obravnavo predlog za delo stalnih 
komisij: 

a) Centralni delavski svet: 
1. Komisija za HTV in po-

žarno varnost 
2. Komisija za osebne do-

hodke 
3. Komisija za kadre in de-

lovna razmerja 
4. Komisija' za norme in 

akorde 
5. Komisija za osnovna sred-

stva 
6. Disciplinska komisija 
7. Komisija za ekonomska 

vprašanja 
8. Komisija za vprašanja in-

vestiranja in razvoja 
9. Komisija za tehnične iz-

boljšave 
b) Obratni delavski sveti: 

1. Komisija za HTV in po-
žarno varnost 

2. Komisija za kadrovska in 
delovna razmerja 

Komisija za kadre in delovna 
razmerja pri ODS n a j bi v smislu 

pravilnika obravnavala tudi vpra-
šanja nadomestil za onemogle ru-
darje, razen tega pa tudi disci-
plinska vprašanja, pri čemer na j 
pravna služba izdela predlog, v 
kakšnem obsegu se lahko prenese 
pristojnost na disciplinsko posto-
panje na ekonomske enote. 
Upravni odbor je bil tudi mnenja, 
da imajo lahko posamezni ODS 
skupne komisije, če je to glede na 
sličnost dela in problemov ustre-
no. 

Nadalje je pod točko razmo 
obravnaval Upravni odbor neka-
tere prošnje in predloge, pri če-
mer je pomemben zlasti ukrep o 
razdelitvi s tanovanj delavcem 
RLV po predlogu " stanovanjske 
komisije. Stanovanja so bila do-
deljena sledečim prosilcem: Kra-
šovec Branku, elekbričarju, Strop-
nik Francu, ključavničarju, Do-
manjko Marjanu, strojniku v 
avtoparku, sestrama Araius Slavki 
in Pavli, EFE, Kortnik Ferdu, 
električarju, Vrtačniik Jožefi, vdo-
vi smrtno ponesrečnega rudarja , 
skupno s sinom Vrtačnik Ivanom, 
klasitrnica, Kovačič Jožetu, kopa-
ču, Pirnat Francu, delavcu na zu-
nanjem obratu, Kodrun Ernestu, 
učnemu Kopaču, Uršnik Marici, 
delavki v EFE, garsonjere oz. 
mansardne sobe, Petre Ivanu, 
mojstru elektrostrojnega obrata, 
mg. ar,h. Drolc Davorini projek-
tivni biro, Kolar Marjanu, učne-
mu kopaču, Hušek Benotu, kopa-
ču, nadalje se je odobrila zame-

njava stanovanj med Lončar Jo-
žetom in Miklič Edom. Pripomi-
njamo, da pri te j razdeletvi ni 
to delitev novih stanovanj, tem-
več takšnih, ki so bila izpraznje-
na zaradi odhodov iz službe. 

Upravni odbor je v kratkih 
obrisih še poslušal poročilo glav-
nega inženirja Kovačič Ljubota o 
problemih proizvodnje in opera-
tivnem planu. 
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PROBLEMOV NE M A N J K A 
Število zaposlenih v mizarski 

delavnici RLV se je povečalo od 
8 v letu 1959 na 25 v letu 1961. 

Stara ročna delavnica je s po-
rastom zaposlenih postajala pre-
majhna, zato smo adaptirali skla-
dišče starega materiala v obsto-
ječi stavbi in uredili kar lepo 
in svetlo ročno mizarsko delav-
nico v kateri je prostora za 12 
mizarjev. Poleg delavnice smo 
uredili tudi garderobo, umival-
nico in jedilnico. 

Za takšno izboljšanje delovnih 
pogojev smo sami mnogo prispe-
vali saj smo v popoldanskem ča-
su s prostovoljnim delom opravi-
li mnogo del. Položili smo nove 
pode v delavnicah, za vsakega 
mizarja smo izdelali omarice za 
shranjevanje orodja, kakor tudi 
garderobne omare. Vse to je bilo 
narejeno s prostovoljnim delom, 
zato si upam trditi, da je zavest 
teh ljudi dobra, gospodarsko in 
politično napredna. 

Mizarska delavnica izvršuje ze-
lo različna dela, lod liasajanja 
orodja za vse obrate rudnika, 
kakor tudi vsa mizarska in te-
sarska dela za te obrate, opravlja 
prav vse tja do pohištvenih in 
stavbenih del, razen tega pa iz-
vršuje razna adaptacijska in re-
montna dela. Največji napredek 
pa je mizarska delavnica dosegla 
s kvalitetnimi stavbnimi deli na 
počitniškem domu v Fiesi. V le-
tošnjem letu s temi deli nadalju-
jemo, poleg tega pa imamo goto-
ve stavbene izdelke za 27-torček 
v Velenju. 

Kakor povsodr tudi pri nas ne 
manjka problemov in težkoč, s 
katerimi se borimo. 

Naj začnem kar pri surovinah 
in to v glavnem pri lesu, kateri 
je v tem primeru predrag zato. 
ker nimamo lastne sušilnice ter 
zaradi tega vozimo les na suše-
nje drugam, kar pa nas stane pri 
kubičnem metru ca. 5.000 dinar-
jev, medtem, ko v mizarskih de-
lavnicah, kjer imajo lastne sušil-
nice, ne stane sušenje niti polo-
vico tega. Nadalje je premalo 
kvalitetnega lesa in smo zato pri-
siljeni za boljše izdelke iskati les 
drugje kar pa je tudi težko do-
biti (lep in suh les, predvsem pa 
borovino). V kolikor pa to dobi-
mo, so cene tega lesa višje, kakor 
če bi mi nabavljali hlodovino, jo 
doma razrezali in imeli lastno 
sušilnico. Nadalje je problem v 
slabi mehanizaciji »postrojenja« 
v delavnici, ker nam manjka 
strojev in je zato ozko grlo prav 
v strojni delavnici, kjer sta nam 
potrebna vsaj še dva mizarska 
stroja, s katerima bi se čas izde-
lave stavbenega pohištva skraj-
šal in bi lahko še zboljšali kvali-
teto. Omenjeni stroji so planira-
ni v letnem planu in upam, da 
jih bomo uspeli tudi nabaviti. 

O cenah naših izdelkov bi po-
vedal to, da smo bili do letošnje-
ga leta zelo konkurenčni, ker je 
stala delovna ura samo 208 dinar-
jev. Z začetkom letošnjega leta 
pa je postal zunanji obrat samo-
stojna ekonomska enota, formi-
rale so se nove cene, katere pa 
so za mizarsko delavnico, kakor 
tudi za pleskarsko, nemogoče, ker 
se je delovna ura v mizarski de-
lavnici dvignila od 208 na 550 di-
narjev v povprečju ali ročna 400, 
strojna pa 900 dinarjev. Vzrok za 

to je previsoko postavljena 
struktura cene, odnosno previso-
ko odmerjena upravno-prodajna 
režija. Posledica tega je, da je 
pri tem številu zaposlenih delov-
na ura absolutno predraga in 
znatno višja od neprimerno bolj 
mehaniziranih mizarskih delav-
nic drugod, kjer imajo celo za 
polovico nižje časovne norme za 
stavbene izdelke zaradi mehani-
zacije. Torej, če je drugo pod-
jetje, ki v mnogo krajšem času 

izdela gotov izdelek in če je nje-
gova delovna ura nižja od naše 
za celih 160 dinarjev, mu mi ne 
ne moremo biti konkurenčni. Za-
radi tega je ta delovna enota po-
stavljena v težak in z drugimi 
podjetji te stroke neenak polo-
žaj. 

Če pa na drugi strani ugotav-
ljamo, da se je ta delovna enota 
precej razširila, da dela kvalitet-
ne izdelke ter vsa dela v roku 
in pravočasno izvršuje, da je z 

Nekaj vtisov tovarišev v DELOVNI 
OBLEKI 

Zanimivo je prisluhniti bese-
dam naiših rudarjev med delom. 
Med ostalim se vzame naj ra je 
v precep mlad novinec, ki se 
kot začetnik pojavi med skupino 
rudarjev v jami. Tovariši ga med 
sabo ocenjujejo in mu po lastni 
presoji pripisujejo določene last-
nosti, dozdevni karakter in vča-
sih neomejeno kritizirajo brez 
resnega in treznega pomisleka. 
Razumljivo je, da takšna razpra-
va ali v prisotnosti prizadetega 
ali pa preko drugih, ustvari že 
na samem začetku določene ne-
gativne pojme pri prizadetem 
tovarišu. Morda ta delovni tova-
riš ni mislil, oziroma sploh ni 
premišljeval, kakšno duševno re-
akcijo lahko izzove s takim 
neresnim nakazovanjem kritike 
in ocenjevanja pri svojem novem 
tovarišu. Morda je res bila vse 
skupaj le naivna šala, toda visak 
človek, posebno pa tak, ki ise je 
mogoče komaj odločil za svoj 
življenjski poklic, dojema tak 
odnos ipo svoje, iz lastnega oce-
njevanja in sposobnosti in če vse 
to temelji le na <ne resnost i in 
brez vsake osnove, si moramo za-
misliti kakšen vtis pustijo ob tem 
prvem ikon talk tu take razprave 
novincem. 

Podobna početja in frazarje-
nje so že marsikdaj povzročile 
težke konflikte med delavci na 
samem deloviišču. Prav nič se (te-
daj ne smemo čuditi, če je pri-
zadeti, kot novi član kolektiva, 
kot novi delovni tovariš, slabe 
volje in nekako prisiljen pri de-
lu. S itakim postopkom smo mu 
odvzeli voljo in delovno moralo. 
Dejstvo vsega tega pa je, da smo 
mu zaradi takega postopka pri 
tovariših povzročili slabšo ve-
ljavnost oz. produktivnost, če-
prav smo hoteli ravno (nasprotno. 
Čemu to? 

Poglobimo se tovariši rudarji, 
razmislimo, skušajmo spoznati 
sami sebe in o sebi razmislimo in 
šele mato skušajmo razumeti dru-
gega. Če že hočemo nekoga oce-
njevati ali ga moramo ocenjevati 
potem n a j bo to logično in res-
nično in ne do skrajnosti pre-
tirano. 

Morda bi kdo menil, da za nas 
rudarje to ne predstavlja niče-i 
sar, da moramo obvladati le svo-» 

jo stroko, toda sedanji čas zah-
teva tudi pri delu prisotnost čuita 
za gospodarjenje in medsebojne 
odnose. 

Pri delu človek potrebuje 
iskreno [tovarištvo in medsebojno 
pomoč v vsakem primeru, da laž-
je premaguje postavljene nalo-
ge za/to se moramo tega trdno za-
vedati. Kako se torej vzgaja člo-
veka in ustvarja medsebojno to-
varištvo? Ali morda ne z razume-
vanjem in čutom za skupni cilj? 

ozirom na slabo mehanizacijo de-
lovni učinek zadovoljiv, delovna 
disciplina v redu in so plače mi-
zarjev, predvsem do letošnjega 
leta bile nizke napram drugim 
delovnim mestom ter akordi na-
peto postavljeni, se delavci tega 
delovišča upravičeno sprašujejo, 
če je to prav. 

Zato bo potrebno to proučiti in 
urediti tako, da bo pri marlji-
vem in vestnem delu delavcev te 
delovne enote zasigurana eksi-
stenca in napredek. Treba bo po-
praviti strukturo cene tako, da 
se vsaj ceha delovne ure izenači 
z drugimi podjetji te stroke. 

M. V. 

Čemu naj bi potem med nami 
krožile razne negativne presoje 
o bližnjem. Radi bi opozorili, da 
tudi mi rudarji za svoje delo 
nismo poklicani zato, da nalaga-
mo drug druigemu razna mnenja 
iz sebičnosti, ampak da si med-
sebojno pomagamo, poučimo to-
variša o delu in mu nudimo še 
nedovoljno strokovno in praktič-
no znainje in ga skušamo prilago-
diti delovnemu okolju. 

Razumljivo je, da se včasih tu-
di pošalimo, toda s tem ne smemo 
pretiravata, kajti take šale, ki so 
osebnega značaja prav rade |pre-
idejo v živčno napetost in med-
sebojno obračunavanje. 

Ne zanaišajmo se na to, da /nam 
bo napake nekdo drug odstranje-
val. Prvenstveno jih moramo sa-
mi, v složnem delu in z vsemi 
močmi. Le na ta način bomo do-
segli skupni cilj in pripomogli 
k dvigu proizvodnje ter resnič-
no uživali priznanje zavednih so-
cialističnih delaivcev. M. K. 

NEVARNOSTI POŽARA ZARADI 
ELEKTRIČNEGA TOKA 

Zelo poznana je nevarnost elek-
tričnega toka za človekovo življe-
nje, m a n j poznana pa je nevarnost 
električnega toka za povzoročitev 
požarov. Da pa to nevarnost ne 
smemo znemarjat i , nam povedo 
številke. V Sloveniji je bilo n. pr. 
v letu 1960 pr i jav l jenih 56 po-
žarov zaradi električnega toka, 
vrednost povzročene škode pa 
znaša okoli 32 mil i jonov dinar jev . 
Podobno je bilo tudi v pre jšn j ih 
letih. 

Električni tok lahko povzroči 
požar iz različnih vzrokov in na 
različne načine. Največja možnost 
požarov je v stavbah, k j e r so s ta -
re, zanemar jene instalacije. Na-
va jamo n e k a j najpogostnejš ih 
vzrokov požarov: 

0 Požari zaradi premočnega 
segrevanja vodnikov. Vsak el. 
vodnik smemo obremeniti le z 
določenim zanj dopustnim to-
kom. Če ga obremenimo bolj, se 
bo vodnik prekomerno segreval. 
Segrevanje se lahko s topn ju je do 
take mere, da se izolacija vname, 
Da pa to vnapre j preprečimo, mo-
ra biti vsak vodnik zavarovan s 
pr imerno varovalko. Jakost va -
rovalke določi le strokovna ose-
ba. Zelo nevarno in tudi proti 
predpisom je k rpan j e pregorelih 
varovalk z žico. Posledica takega 
r avnan ja je lahko premočno se-
grevanje vodnikov in tudi požar. 
Zal pa primerov k r p a n j a varo-
valk n e m a n j k a ni t i na zunanjih 
objektih rudnika, nit i v jami, niti 
v naših s tanovanjih. 

ji 0Požari zaradi napak v izola-
c i j i . Slaba izolacija se pojavlja 

predvsem v starih, dotrajal ih na-
pravah, k j e r je izolacija vodni-
kov že razpokana. V te razpoke 
se nabere vlaga in med vodniki 
različnih faz začenjajo teči izola-
cijski toki, ki se sčasoma večajo 
in izolacija se začne cvreti te r se 
končno vžge. Pr i tem je še poseb-
no nevarno to, da za vžig iziolaCije 
niso potrebni tako veliki toki, da 
bi varovalke pregorele. Velik pro-
blem predstavl ja tudi izolacija 
termičnih aparatov, ki je podvr-
žena veliki vročini. Nevarne so 
tudi mehanske poškodbe izolacije 
pri montaži ali pozneje, ker lah-
ko povzročijo zemeljski ali k ra -
tek st ik dm s tem tudi obločni 
plamen, oziroma prekomerno se-
grevanje vodnikov. 

# Požari zaradi slabih stikov 
v napeljavah. Tudi slab stik je 
pogosto vzrok segrevanja in s tem 
tudi požara. Slabi stiki nastanejo 
lahko v razvodnicah, p r i pr ikl juč-
ku raznih strojev in aparatov 
ter drugod. Večji del pride do 
slabega st ika zaradi neskrbne 
montaže, pogosto pa tudi zaradi 
nepazljivega ravnanja , posebno 
s ipremestljivimi porabniki. Slabi 
stiki pa na s t a j a jo tuidi pr i neza-
dostno privitih varovalkah. 

To je l e n e k a j najpogostejših 
vzrokov za nastanek požarov, 
možnosti in načinov pa je še 
mnogo več. Naša dolžnost pa je, 
da odgovorne l jud i opozarjamo 
na /napake, k i jih opazi/mo na 
električnih napravah, da se te 
čimprej odpravijo. S t em bomo 
že vnapre j preprečili nastanek 
večine požarov, katerih izvor je 
električni tok. M. J. 
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Izobraževanje in 
vzgoja kadrov 

Važen činitelj v sistemu našega 
družbeno-političnega razvoja je, 
izobraževanje odraslih. Kadrov-
sko-socialni oddelek je dal s tem, 
ko je postavil center za izobra-
ževanje odraslih močan pouda-
rek političnemu in strokovnemu 
izobraževanju. 

Žal pa se v našem podjetju še 
čestokrat sliši, da delo kadrov-
sko-socialnega oddelka na po-
dročju izobraževanja stagnira 
(zastaja oziroma pojenja). Čemu 
to? Vsem nam je znano, da pe je 
v letih 1959, 1960 in 1961 odvijalo 
izobraževanje predvsem na pri-
dobivanju kvalifikacij, ki so bile 
opravičene ali pa tudi ne. Orga-
nizirali smo tečaje za polkvalifi-
cirane in kvalificirane rudarje, 
gradbene delavce itd. Ker pa s 
kvalifikacijami v letošnjem letu 
nismo nadaljevali, se je začelo 
pojavljati vprašanje, zakaj tega 
nismo storili. Vemo, da smo pri-
stopili k novemu načinu nagra-
jevanja po delu oziroma delov-
nih mestih, za kar je bila nujno 
potrebna ocenitev istih. S tem je 
bila postavljena pred nas nova 
naloga, to je strokovno izobraže-
vati po delovnih mestih. Obširni 
programi, ki so za to potrebni ise 
pripravljajo in bomo že v za-
četku meseca septembra začeli s 
strokovnimi tečaji in seminarji, 
katere bomo dopolnili z družbe-
no-političnimi temami. Čestokrat 
si ponavljamo, da v današnjem 
hitrem _ gospodarskem razvoju 
potrebujemo poleg dobrega stro-
kovnega delavca tudi upravljav-
ca. Le-temu smo dali v tekočem 
letu poseben poudarek, kar je 
razvidno iz letnega plana izobra-
ževanja, ki zajema okoli 2700 
slušateljev ali preko 80 odstotkov 
zaposlenih v podjetju. To vseka-
kor ni majhna številka in bo mo-
ral kadrovsko-socialni oddelek 
posvetiti vso skrb za izpolnitev 

letnega plana. Pri tem bo seveda 
nujno potrebno sodelovati z vse-
mi ekonomskimi enotami, politič-
nimi organizacijami in delavsko 
univerzo. 

Ko govorimo o izobraževanju 
po delovnih mestih, pa nikakor 
ne mislimo na krajše seminarje 

Človek j e precej veliko ime. To 
je bi t je ki se je povzpelo daleč 
nad vsa živa b i t ja na našem 
planetu. Če obiščemo zoološki 
vnt v Zagrebu, vidimo, da je člo-
vek Ukrotil na jveč je .in na jkrvo-
ločnejše živali. Napravil je kletke 
iz močnega jekla in te živali ho-
češ nočeš mora jo mirovati in se 
kretat i na določnem mestu. 

Neka j podobnega lahko vddiimo 
tudi v naši jami, namreč pri izvo-
zu moštva. Tam so napravili 
ograjo iz jeklenih cevi, ka tere bi 
odgovarjale tudi za leivje Metke. 
Človek pa ne bi bil človek, če 
ne bi tudi tu pokazal iznajdlj i-
vost. Ne smem trditi, da smo vsi 
tako pametni , ampak tu pokažejo 
svoje znanje predvsem tisti, ki bi 
jih pri delu niti malo ne ocenili, 
da so v resnici tako »ibrihtni«. 

Če si boš tovariš, ogledal to 
ograjo boš rekel, da je to ograjo 
postavil človek, 'ki je nekoč lovil 
v divji prer i j i mustange, leve ipd. 
Mislil je namreč, da bo nemogoče 
»fudlati«, pa se je 'bridko zmotiil. 
Naši iznajdljivi tovariši čakaijo, 
da odide polovica tovarišev, ki 
gredo na gornjo kletko in potem 
navali jo na mesto, k j e r se izda-
ja jo kontrolne znamke. Tako 
lahko pridobiš dve do tri minute, 
pomislite, dve do tri minute. Ali 

Ekskurzija centralnega delavske-
ga sveta in upravnega odbora 

Rudnika lignita Velenje 
V dneh 26. iin 27. m a j a je Cen-

tralni delavski svet in Upravni od-
bor Rudnika lignita Velenje or-
niziiral ekskurzijo za svoje člane, 

. ki so v dvoletni mandatni dobi vse-
kakor zaslužili malo pr iznanje 
za ves t rud in zalaganje, k i so ga 
v tem času poleg svojega rednega 
dela vložili za boljše gospodar-
jenje in napredek našega kolekti-
va. 

Predvidena relacija ekskurzije 
je bila: Velenje—Fiesa—iPula— 
Reka—Zagreb—Velenje in to z 
namenom, da si oigledamo neka-
tere k r a j e in zanimivosti našega 
istrskega polotoka. 

Razpoloženje naših tovarišev 
je bilo vseskozi prijetno, poleg 
tega pa nam je bilo tudi vreme 
precej naklonjeno, sa j smo imeli 
v sobto v Fiesi izredno lep dan, 
ki ije privabil nekatere naše fante 
celo v vodo. 

Z ozirom na kra tko odmerjen 
čas, ki nam je bil na razpolago, 

smo se odločili, da krenemo v ne-
deljo z ju t r a j iz Fiese preko Ljub-
l jane v Kumrovec — rojstni k r a j 
Maršala Tita, k je r je bila ta dan 
velika savnost v zvezi z njegovim 
rojstnim dnem Dneva mladosti. 
Ker pa smo prispeli v Ku-
mrovec šele v nedeljo ob 3 uri 
popoldne, smo glavno proslavo si-
cer zamudili, vendar smo ta čas 
izkoristili za ogled nekaterih za-
nimivosti tega kra ja , ki je pred-
vsem v zadnjem času bistveno 
menja l svoje lice. Tu smo naleteli 
na ogromne množice l judi iin šol-
ske mladine, ki so se udeležili 
dopoldanske slavnosti, popoldan 
pa so vsi veseli prepevali in se 
zabavali. 

Iz Kumrovca smo krenil i preko 
Celja proti Velenju in z lepimi 
vtisi dvodnevnega izleta, ki n a j 
bo pr iznanje iin Ob enem vspod-
buda za boljše in plodnejše delo 
naših samouprajvnih organov. 

G. C. 

ali predavanja, tako, da bo slu-
šatelj po nekaj predavanjih pre-
jel potrdilo, da je usposobljen 
za gotovo delovno mesto. Progra-
mi bodo obširnejši in bodo zah-
tevali analizo lastnih potreb, da 
ne bodo preveč šablonizirani in 
pavšalni. Poleg teoretično-stro-
kovnega dela bomo dali pouda-
rek praktičnemu delu, predvsem 
pa [političnemu in družbeno-eko-
nomskemu. Tečaji se bodo vršili 
od enega do treh mesecev, seve-
da različno po posameznih delov-
nih mestih. Tečaji bodo kvalitet-
ni in se ne bo več dogajalo, da 

bodo nekateri slušatelji obisko-
vali tečaje zgolj zaradi tečaja. 
Od njih se bo namreč zahtevalo 
po končanem tečaju določeno 
znanje. 

Na kraju naj omenimo še to, 
da je obiskalo v tem letn razne 
seminarje in tečaje <preko 500 
slušateljev. Pri tem je bil po-
sebno obiskan seminar za novo-
izvoljene člane obratnih delav-
skih svetov in centralnega delav-
skega sveta in družbenoekonom-
ski seminar za vodje čel in od-
delkov. 

Kadrovsko soc. odd. RLV 

V 
pa lahko, kadar zamenjaš kotrol-
no znamko preskočiš ograjo ter 
hitro napre j pri vratih, pa zopet 
preko ogra je in s tvar je v redu, 
če se tu ne bi nekateri tovariši 
zgražali. Potem še pride tu kakšen 
nepoklican nadzornik in skuša za-
držati l j u d i . . . Pni tem pa nit i 
malo ne pomisli, kako se le-tem 
tovarišem vsak dan rnudi do-
mov . . . 

Marsikateri tovariš se sprašuje 
in pravi: »Ali ni bilo p re j bolj pa-
metno, ko ni bilo kontrolnih 
znamk ter si tako lahko šel zad-
nj i v jamo, potem p a prvi domov. 
Sedaj je pa o b r n j e n o ! . . . « 

Ravno s tisto kletko, ko se pe-

l ješ v jamo, ravno s to kletko do-
mov! Tu ne pomaga pa če narediš 
takšen dren oziroma naval, da 
kakšnega tovariša polomiš in je 
potem kakšne š t i r inajs t clrni v 
bo ln i šk i . . . Vse kar se da, je, da 
preskočiš ograjo. Samo tako lah-
ko -pridobiš morda za par minut 
prednosti. 

Da, težko rje to. Če bi tisti, ki 
u re ju je izvoz, razumeli te tova-
riše, bi jih spustili naprej . Pa 
k a j pomaga! Tisti, ki mirno čaka-
jo na izvoz ter včasih celo zamu-
dijo reden izvoz, tega niti malo 
ne razumejo, kako težko je čakati, 
če človek tega mi navajen . 

Tiinče 

Električna tehtnica na gumijastem 
transporterju v jami-vzhod 

V cilju, da se doseže točnejše 
mer j en j e (tehtanje) proizvodnje 
posameznih odkopov oziroma etaž 
v jami vzhodnega obrata, se je 
proučila vgraditev električnih 
tehtnic na gumijatse t ransporter-
je. Predvideno je, da bi se celotna 
proizvodnja jame vzhod tehtala s 
tehtnico, vgrajeno na odklonilni 
gumijasti t ransporter pred dro-
bilno postajo. Proizvodnja posa-
meznih etaž bi se pa tehtala s 
tehtnicami, vgrajenimi na prvi 
transporter 90, 91 in 80. etaže. 

V prvi fazi realizacije opisane-
ga načrta • vgraditve električnih 
tehtnic, se je v j aua r ju .t. 1. naba-
vila od zahodnonemške f i rme 
»Bookels« električna tehtnica. Ta 
tehtnica se je zato, da se temelji-
to preizkusi obratovanje tehtnice 
na etaži, v začetku marca vgradila 
na prvi gumijasti t ransporter 91. 
etaže. Na tem mestu je tehtnica 
zadovoljivo obratovala do konca 
marca. Takra t se je z ustavitvijo 
dveh odkopnih čel. na 91. etaži 
proizvodnja zmanjšala tako, da 
je bila ogrožena točnost tehtnice. 
Točnost tehtnice je garant irana 
s + 1 % napake, če je obremeni-
tev t ransporter ja v me jah 48 do 
480 ton na uro. 

V aprilu se je tehtnica presta-
vila na II. vpadniški t ransporter 
nad presip jeklenega členkastega 
t ranspor ter ja na 90. etaži. 

Po enotedenskem obratovanju 
je t u nastala na električnem delu 
tehtnice okvara tovarniškega zna-
čaja, kar se je tudi reklamiralo 
pri firmi, pri kater i smo nabavili 
tehtnico. Firma je poslala v Ve-

lenje svojega zastopnika in oblju-
bila, da bo v čim kra j šem času 
usposobila tehtnico za obratova-
nje. 

Cena kompletno izdobavljene 
tehtnice je 2, 900.000 din. Garan-
t irana točnost tehtnice znaša pri 
obremenitvi t ranspor ter ja v me-
jah 48 do 480 ton/uro ± 1 %. V 
obratovanju tehtnica ne zahteva 
nobenega posebnega vzdrževanja, 
razen obdobnega mer j en j a (tari-
ranja), za ka r pa je potreben mi-
nimalen čas 5 do 10 min. Monta-
ža tehtnice, posebno merilnega 
mostu na transporter , zahteva pre-
cejšnjo točnost in izkustev, ka tere 
si je osebje jamske mehanizacije 
že priborilo. 

V naslednjih dveh mesecih se 
bo vgra jena el. tehtnica še do-
končno preizkusila, naka r se bo 
pristopilo k naročilu nada l jn j ih 
treh tehtnic za etažne transpor-
terje. 

Z dokončno vgradtvijo še osta-
lih t reh tehtnic, se bo izboljšala 
točnost m e r j e n j a proizvodnje po-
sameznih etaž. Na vsaki etaži bo 
potem delitev proivodnje v raz-
mer ju višine stropa in napredka 
na posamezne odkope (čela) ve-
liko lažja in bolj točna kot je se-
daj . Neposredni proizvajavci na 
odkopih bodo pa s tem dobili še 
večje zaupanje v obstoječi akord-
ni pravilnik, ker bi bila potem 
možnost subjektivnih napak pri 
prevzemanju stropa veliko man j -
ša. 

Ing. Janežič Dušan 



NI Z A V Z G L E D 
K članku pod istim naslovom 

objavljenim v Rudarju št. 9 do-
dajamo še tole: 

Moramo si nekako priznati, da 
se je usmerjenost v šolanje raz-
nih strok in poklicev dosedaj iz-
vajala zgolj na osnovi planskih 
potreb po kadrih, glede na po-
trebno število gojencev oziroma 
učencev, ni pa se posvečalo več-
je pozornosti izbiri kandidatov. 
Nismo imeli kadra, ki bi bil spe-
cialno zadolžen za poklicno 
usmerjanje mladine že iz osnov-
nih šol in tudi mladi ljudje pred 
nastopom učne obveznosti raz-
nih strok in poklicev niso bili 
dovolj poučeni glede njihovega 
zdravstvenega stanja, da ne go-
vorimo o neki psihološki presoji 
posameznika, če ta po svoji te-
lesni in duševni zmogljivosti od-
govarja poklicu, za katerega se 
je odločil. 

Posamezniki so se odločili za 
določen poklic po svojem lastnem 
preudarku ali pa na priporočilo 
svojih staršev ali pa celo na za-
htevo staršev, oskrbnikov ali so-
rodnikov. Pri tem ni čudno, če 
pride tudi do takih primerov, kot 
ga je prikazal tov. Volk v nave-
denem članku, pri čemer je jas-
no, da skupnost od takih prime-
rov nima ničesar drugega kot 
škodo. 

Na žalost opisani primer ni 
osamljen in se z enakimi dnevno 
srečujemo. Temu je krivo tudi 
dejstvo, da se nekatere stroke 
in poklice podcenjuje, kar je 
lahko odraz vpliva napačnega 
gledanja staršev na poklic in sla-
be okolice. Tudi preslaba poveza-
va med starši in vzgojitelji že v 
osnovni šoli, ter premala zainte-
resiranost šole za izbiro pokli-
cev učencev, ki zapuščajo obvez-
no osnovno šolanje vpliva na na-
pačno izbiro poklica. 

Poudariti moramo, da so tudi 
šole bile vedno vezane na dolo-
čeni predpisani program. Šele 
novi programi v reorganiziranem 
šolstvu dajejo temu vprašanju 
več prednosti in pozornosti. 

Odločilno vlogo pri vsem tem 
pa ima tudi Zavod za zaposlova-
nje delavcev. Po svojih strokov-
nih kadrih, referentu za poklic-
no usmerjanje in psihologu bo 
odslej skušal politiko poklicnega 
usmerjanja tudi po šolah in iz-
ven nje prilagoditi potrebam dru-
žbe, upoštevajoč pri tem fizične 
in duševne sposobnosti ter tudi 
želje posameznega kandidata. 

Pri sprejemu gojencev v IRŠ 
Velenje se bo postopalo po istem 
programu. Kandidati za sprejem 
v šolo bodo temeljito zdravniško 
pregledani ob sodelovanju s psi-
hologom našega zavoda in social-
nega delavca RLV. 

Ker je to v našem skupnem in-
teresu in interesu našega zavoda, 
smo prepričani, da bodo v to šo-
lo sprejeti dobri in zdravi mla-
dinci in da bodo po končanem 
šolanju ostali pri rudniku tudi v 
službi. Naš zavod bo temu vpra-
šanju posvečal posebno pozornost 
ne samo pri sprejemu v šolo, tem-
več bo spremljal gojence tudi pri 
njihovem razvoju, delu in uspe-
hih v vsej dobi šolanja. 

Stalna sodelovanja in povezava 
bo rodila za te naše skupne in-
terese pričakovane rezultate. 

Trdno smo prepričani, da si že-
limo vsi zdrave, delovne in socia-
listično zavedne ljudi. Čepin 

nqsq mladina 
POMAGAJMO PRI UREJEVANJU 

ŠPORTNEGA PARKA 
V ponedeljek, 28. maja smo pri-

čeli z urejevanjem našega šport-
nega parka pri jezeru. Delo bi 
moralo biti končano 20. junija, 
ki pa je dejansko že pred vrati. 
Mladina rudnika je sklenila, da 
bo pomagala s prostovoljnim de-
lom pri tej akciji. Da bi to pro-
stovoljno akcijo še poživeli, bo-
mo pripravili za aktive LM, ki 
bodo opravili največ prostovolj-
nih ur, praktična darila. Tako 
bodo tekmovali aktivi LM na 
področju mesta Velenja, aktivi 
na RLV pa bodo tekmovali tudi 
med seboj. 

Po prvih zamahih je bila ude-
ležba naše mladine zelo majhna. 
Tako majhne udeležbe pa so 
deloma krivi predsedniki in se-
kretarji samih aktivov, saj se ce-
lo pripeti, da je predsednik etaže 

dejal, da se ne izplača delati, ker 
nagrade sploh ne bo in da je to 
sama laž. Mislim, da to ni lik 
mladega človeka. Tudi, če nagra-
de ne bi bilo, je dolžnost, če že 
sam nima čuta odgovornosti in 
moralnih kvalitet mladega člove-
ka, da angažira ostalb mladino 
in jo pripelje na delovišče. Za 
vzgled naj nam služi mladina iz 
Industrijske rudarske šole. Nji-
hova udeležba je bila brez dvo-
ma najboljša in če bodo tako na-
daljevali, si bodo verjetno tudi 
priborili zasluženo nagrado. 

Pomagajmo pri urejevanju 
športnega parka, da bo le-ta do 
zastavljenega roka končan. Tako 
bomo lahko povabili v naše lepo 
mesto najboljše atlete, ki nas bo-
do v septembru zastopali na 
evropskem prvenstvu v Beogra-
du. -fer. 

Pravilnost v izražanju 
ČestOkrat poslušamo po sestan-

kih raizine diskusije, v katerih di-
skutantje, predvsem mladi ljud-
je, uporabl ja jo razne izTaze, ki 
v bistvu mnogokrat pomenijo ne-
k a j drugega. I>a bi 'te pomanj-
kljivosti izražanja odpravili, bom 
navedel neka j primerov, ki se v 
sedanjem času mnogokrat upo-
rabljajo. Mladi l jud je čes tokrat 
nimajo razčiščenih pojmov pri 
izražam ju besed, kot so: ekono-
mika,, ekonomska politika^ ®u-
perstruktura, birokraitizem (dik-
tatura, demokracija). 

Kaj je ekonomika? To je pro-
učevanje gospodarstva določene 
države. Gospodarstva držav se 
medsebojno zelo razlikujejo. Če 
vzamemo drve kapitalistični drža-
vi, ki sta si sorodini po tem, da 
v obeh vladajo 'kapitalistični pro-
izvodni odnosi,* to je privatna 
lastnina, mezdno delo itd., pa sta 
vendar k l jub temu splošnim 
skupnim ekonomskim zakonito-
stim zelo različno gospodarsko 
razviti. Stanje gospodarstva je 
namreč odvisno od mnogih fak-
torjev: ito iso zgodovinske prilike, 
geografski položaj, politično sta-
nje, stopnje gospodarskega raz-
voja itd. Torej s proučevanjem 
gospodarskih posebnosti posamez-
ne države se bavi ekonomika. 
Tako bi lahko govorili o ekono-
miki Anglije, Švice, FLRJ in po-
dobno. 

Ekonomska politika: Pod tem 
pa pojmujemo ukrepanje na po-
dročju gospodarstva. Če ise ukre-
pi nanašajo ma področje trgovi-
ne, tedaj govorimo o trg. politiki, 
če je na industrijskem področju 
industrijska politika. Tako ima-
mo še kmetijsko, finančno politi-
ko ditd. Posamezne države vodijo 
na svojih gospodarskih področ-
jih tako politiko, da bi Čim prej 
prišla ido cilja, ki »i ga postavlja. 
FLRJ ima cillj izgraditev sociali-

stičnega gospodarstva. Torej bo 
na vseh svojih gospodarskih po-
dročjih vodila takšno ekonomiko, 
da bi zasigurala razvoj v sociali-
zmu. iNefca kapitalistična država 
pa bo vodila takšno politiko, da 
bo zasigurala Obstoj kapitalizma. 

Ekonomika je torej tisto po-
dročje, k j e r se us tvar ja jo nove 
materialne dobrine — vrednote, 
od koder prihaja bruto produkt 
in narodni dohodek. Čim večje je 
to gospodarsko področje iin čim 
bolj je močno, tem večji je tudi 
narodni dohodek, večja razširje-
na reprodukcija v državi in višji 
družbeni istajnidard prebivalstva. 
Delavci, zaposleni na tem po-
dročju, se zaradi tega imenujejo 
produktivni delavci. Za razliko 
od ekonomike je superstruktura 
ali vrhgradnja — področje, ki si-
cer ne ustvarja materialne dobri-
ne, -ustvarja pa nematerialne 
vrednote. To je področje zdrav-
stva, šolstva, soc. zavarovanja, 
področje državne uprave, kul-
turnih ustanov, vojske, policije 
itd. To področje ne ustvarja kot 
je povedano uporabnih vredno-
sti, so pa usluge tega področja 
tako pomembne in velike, da 
družba brez njih ne more obsto-
jati. Čim močnejše je gospodar-
stvo, tem močnejša je lahko tudi 
vrhgradnja, ker ta namreč črpa 
sredstva za vzdrževanje iz eko-
nomike. Pa tudi obratno je po-
dročje gospodarstva odvisno od 
vrhgradinje, s a j jim da je kadre, 
zdravstvene, socialne usluge, var-
stvo osebnosti itd. 

Kaj je birokratizem in biro-
kratska kasta? Delavci na po-
dročju ekonomike in superstruk-
ture so do neke mere potrebni, v 
kolikor to zahtevajo družbene 
potrebe. Če pa je po uradih, usta-
novah, pisarnah v podjetju dosti 
več zaposlenih kot je to potreb-
no iin da je to še družbeni pro-

J a k o naj se 
piše zapisnik 

V raznih gospodarskih organi-
zacijah in v drugih družbeno po-
litičnih organizacijah se dogaja, 
da se na raznih sejah, sestankih 
in konferencah pišejo zapisniki, 
ki so po svoji sestavi pomanjkl j i -
vi in večkrat se iz n j ih ne da raz-
brati bistvo seje, sestanka ali 
konference, ki se je vršila. Zato 
smo se odločili, da napišemo na j -
bistvenejše stvari o pisanju za-
pisnika. 

Zapisnik se sestoji iz 4 ele-
mentov: 

1. formalni podatki, 
2. podatki poročila k točkam 

dnevnega reda, 
3. podatki iz razprav, 
4. sklepi 

Formalni podatki: Med te po-
datke spadajo: naziv organa, da-
tum, čas in k r a j seje. Povedati se 
mora, ali je seja redna ali izred-
na. Nadal je moramo zabeležiti 
prisotnost vabljenih, kakor tudi 
prisotne, neopravičeno in opra-
vičeno odsotne. 

Dnevni red mora biti v zapis-
niku vidno napisan, ravno tako 
tudi spremembe dnevnega reda, 
če je do n j ih prišlo. Pregled skle-
pov zadnje seje in pregled o iz-
vršitvi sklepov vnesejo v zapis-
nik samo tisti, ki se redno ses-
tajajo. 

Zadnja točka je razno. Paziti 
moramo, da se pod točko »razno« 
ne skriva polovica »dnevnega re-
da«. 

Poročilo: Poda se krajše poro-
čilo k točkam dnevnega reda. Za 
skrajšano poročilo se mora refe-
rent pripraviti. Povedati mora 
najbistvenejše stvari brez govo-
ričenja (šare). To n a j bo samo 
kratek resume materiala, ki smo 
ga priložili vabilu. 
Nadal juje se na 5. strani 

blem, potem pravimo, da se v tej 
državi pojavl ja birokratizem. Bi-
rokratizem lahko ipojmujemo tu-
di v drugem smislu. V diržarvah 
kapitalizma se začne pojavljati 
birokraltizem v vodstvu vladajo-
čega razreda in sicer takrat, ko 
mogočni finančniki zasedejo važ-
ne položaje v državnem vodstvu. 
Ti finančniki svoj oblastni polo-
žaj izkoriščajo v svoj ekonomski 
dolbrobit iin Itemu pojavu Hucji 
pravimo (birokraitizem. 

Tudd v socializmu se lahko po-
javi birokratizem, in sicer takrat, 
ko bi morala država oz. državni 
aparat prepuščati določene funk-
cije ljudstvu, pa tega vodilni 
l jud je v državi ne sitore, ampak 
svoj ekonomski, politični položaj 
nasprotno celo u t r j u j e j o v svoj 
dobrobit. V takem primeru se po-
javi v socialistični diržavi biro-
kratska kasta, ki si prilašča pra-
vice, da izkorišča proizvajalna 
sredstva (narodno bogastvo) v 
svoje dobro in da začne v svojem 
imenu izvrševati oblast. V tem 
primeru igovorimo, da se je soci-
alizem izrodil v neko obliko 'dr-
žavnega kapitalizma. (Primer 
državni kapitalizem v SSSR). 

-fer-

f ^ JUdac st#v. u _ 11. junija 



Uspel koncert moškega 
pevskega zbora 

»KAJUH«VELENJE 
Ze je za naimi osem let, odkar 

je bil ustanovljen pri nas v Ve-
lenju moški pevski zbor. 

V zvezi ,s tem so že tudi za 
nami različni komentarji mašili 
uspehov in neuspehov, vendar je 
prav, da od časa do časa javno 
pregledamo delo našega zbora. 

Ne bom začel pri zadnji pred-
stavi, katera bi ustrezala naslovu 
članka, pač pa hočem vam, spo-
štovani bravci, prikazati najprvo 
delo zbora. 

V moškem pevskem zboru so-
deluje 31 članov, od tega je za-
poslenih na RLV 24 članov, osta-
li pa so zaposleni pri različnih 
obrtnih delavnicah v Velenju. 

Iz podatkov o sodelujočih čla-
nih je razvidno, da je pretežna 
večina članov zaposlena na rud-
niku, od katerih je 16 članov ve-
zanih na tretjinsko delo. Dejstvo 
je, da kadar ima teh 16 članov 
službo popoldan, mam seveda red-
ne vaje odipadejo, kar je za delo 
zibora negativno. Redme vaje zbo-
ra so dvakrat po dve uri. 

Ko je bil redni letni občni zbor 
našega zibora (11. novembra 1961) 
smo dobro analizirali delo zbora 
do tega datuma. Ugotovili smo, 
da je celotno delo zibora premalo 
aktivno. Na prvi redni seji odbo-
ra smo napravili plan dela izbora 
in tudi že določili datum našega 
koncerta, katerega smo izvedli 
28. aprila v kulturnem domu v 
Velenju. 

Naučiti se je bilo treba 12 no-
vih pesmi, katere so bile zelo 
zahtevne, kar »te redni obisko-
valci (kulturnih prireditev, Iah!ko 
spoznali. 

No, verjetno se bo kdo vprašal, 

ali se je bilo mogoče naučiti tako 
zahtevne pesmi v razmeroma 
kratkem času pri rednih vajah. 
Odgovor na to je seveda — ne. 
Organizirati smo morali izredne 
vaje, posebno zadnjih 14 dni pred 
nastopom smo imeli va je vsak 
dan. Zadnje minute pred nasto-
pom smo še dvomili v naš uspeh, 
toda smo med nastopom spozna-
li, da smo preveč zapostavljali 
sami sebe. 

Ponosno sem poslušal drugi 

dan starejšega poslušavca, kateri 
mi je pripovedoval -takole: »Ko 
sem vstopil v dvorano, sem imel 
občutek, da sem zadel v prazno, 
posebno zato, ker ni bila dvorana 
polno zasedena, kakor je običaj-
no, kadar pridejo »Planšarji« ali 
kdo drugi. Nisem se še dobro 
usedel, ko sem opazil prihajati 
z desme in leve strani odra po-
nosne in vesele obraze pevcev. 
Trenutno isem bil v dvomu ali je 
to sploh naš pevski zbor ali ne. 

Vsi so bili enako oblečeni, vsi 
so enaJko veselo obrnili pogled v 
nas v dvorani, res nekaj nevsak-
danjega. Spoznavati sem začel 
posamezne postave in sem spo-
znal mnogo fantov, ki ,sem jih vi-
del v jami, takšne, kakršni so 
rudarji . Misel mi je poletela na-
zaj in naprej. Nazaj zato, ker je 
bila včasih misel mnogok&terega 
ta, da rudar ni za nikamor dru-
gam, kalkor za v jamo, napre j 
pa zato, ker sem spoznal, da 
stare misli že odhajajo, oziroma 
so že odšle. Med izvajanjem pro-
grama, posebno ob nekaterih pes-
mih, so me oblile solze, kar ni 
moja navada.. Torej, moja ocena 
za vale iizTajanje je — odlično«. 

Ros je, da je zbor že precej 
znan po naši dolini in da nastopa 
skoraj pri vsakem kulturnem 
programu, res je tudi, da je mo-
ški pevski zbor »Kajuh« prvič 
nastopil v enotnih uniformah in 
tudi s pestrejšim programom. Pri-
pomniti moram, da zbor dobiva 
vedno večje zaupanje, priznanje 
in razumevanje za svoje delo. 

Največje priznanje našemu de-
lu je vsekakor to, da je kolektiv 
rudnika preko svojih samouprav-
nih organov z razumevanjem 
sprejel našo vlogo, oziroma proš-
njo za nabavo naših uniform. 

Za razumevanje se v imenu 
moškega pevskega zibora »Kajuh« 
Velenje najiskrenejše zahvalju-
jem vsem članom kolektiva rud-
nika. Obljubljamo, da bomo še 
naprej širili našo peseim, katera 
je nastala v časih, iko je bilo člo-
veštvo v t rp l jenju in bortbi, (po-
nosu in veselju in isi z vsemi 
vrlinami priborilo svobodno be-
sedo, ikakor tudi svobodno pesem, 
katera gre sedaj od ust do ust. 

Ko isem poslušal mnenje poslu-
šavca, zaradi tega sem ga tudi 
omenil, sem ugotovil, da ni vsega 
omenil, zato bi to dopolnil sam. 

Dejstvo, da lahko zbor nastopi 
na prireditvah, je vredno širše 
analize in pomisleka. Pri anali-
zi moramo upoštevati vsako grlo 
v zboru. Hočem poudariti, da je 
vsak član zbora pogreši jiv. kadar 
ga ni na vaji. Torej, prostor, ka-
terega uzvoči njegov glas, je 
nem, ikadar on izostane od vaje. 
Zapomniti si moramo, da naš 
zbor predstavlja vseh 31 grl z 
enalko zavestjo in trdo disciplino. 

Zaključek vsemu temu je, nič 
ne predstavlja najbol j izbran pe-
vovodja, če člani zbora niso di-
sciplinirani in predani pesmi. Ker 
so bali za časa naših priprav za 
koncert izpolnjeni omenjeni po-
goji, je bilo možno doseči to, kar 
smo 'dosegli. Ne smem izpustiti 
pevovodje Glavnik Ludvika, ki 
že neka j let uspešno vodi naš 
zbor in ki vlaga svoj neumorni 
truid, da bi bila maša grla čim-
bolj čista in končno, da bi bile 
naše pesmi izipete dinamično, 
kvalitetno, prav takšne, 'kakršne 
si je zamislil komponisit. 

Občutek imam, da ne bi bil 
program ta/ko iztekel, če ne bi bil 
tov. Hiinlko Dermol tako lepo na-
povedoval vsebino vsake pesmi, 
sa j se je Ob njegovi napovedi 
vsak obraz v dvorani razveselil. 

Za njegovo sodelovanje se mu 
iskreno zahvaljujemo. Morda bi 
tudi program me bil tako pester, 
če ne bi na naše povabilo sode-
loval moški pevski zbor »Upo-
kojencev«. Da je omenjeni zbor 
nastopil prvič odkar Obstoja, je 
zelo razveseljivo, saj je imel 
istočasno svojo krstno predstavo. 

Iz visega navedenega lahko 
sklepamo, da je maša slovenska 
pesem itista, katera nas jo sprem-
ljala T borbi in aas spremlja v 
svobodi v vsem svojem zanosu. 

Drev Ivan 

OGLEJTE SI! 
9. VI. 1962 ob 16. in 20 uri gostu-

je v Velenju SLG — Celje / 
igro "Sreča na upanje«. Vablje-
ni! 

15. junija 1962 ob 20. uri gostuje 
v Velenju simfonični orkester 
doma JNA iz Beograda s solisti. 
Izvajali bodo znane Gershwi-
nove melodije. Vljudno vablje-
ni! 

16. junija 1962 ob 20. uri bo za-
bavni večer AK »Dobri znanci<-
iz Celja. Pridite! 

23. juni ja 1962 bo gostovalo v 
Velenju SLG — Celje z igro 
»Šola za žene«. Prdstvae bodo 
ob 16. in 20. uri. Ne zamudite! 
Vse prireditve bodo v kultur-

nem domu v Velenju. Vstopnice 
dobite isto tam — pri hišniku — 
že dva dni pred predstavo in ne-
posredno pred njo! 

KIiNO 
Od 9. do 11. juni ja 

»SMER ZA TAKSON« 
ameriški film 

Od 13. do 15. junija 
»STARI ZUCO« 
ameriški film 

Od 16. do 18. junija 
»MAZURKA LJUBEZNI« 
neimški film 

Od 20. do 22. junija 
»TRČENJE NA PARALELA-
MA« (On, ona in šef) 
domači film 

Od 23. do 25. junija 
»VSTAJENJE« 
itad.-nemški film 

Od 27. do 29. junija 
»ZVEZDE« 
nemški film 

IZ ZBIRKE ZGODOVINSKE 
DOKUMENTACIJE RUDNIKA 

V naslednji številki našega ča-
sopisa bomo začeli priobčevati 
zgodovino našega rudnika. To bo-
rno objavili z namenom, da bi se-
znanili kolektiv z nastankom in 
razvojem rudnika, to je od takrat, 
ko je Šaleško dolino v davnini 
prekrivalo Panonsko morje pa do 
današnjih dni, ko je iz skritega 
*udnega bogastva nastalo eno naj-
sodobnejših in najlepših sociali-
stičnih mest v naši državi. 

Najden ključ . . . 
V bližini delavske kluiba je bil 

najden kl juč od verthajmske 
ključavnice. Na ključu je vre-
zana številka 11363. Dobi se v 

.jamomerstvu na direkciji RLV. 

KAKO NAJ SE PlSE ZAPISNIK 
Nadaljevanje s 4. strani 

Z razprave miora bita na zapis-
niku .ime vsakega diskutanta in 
na kratko se mora nanizati n j e -
gova misel. Napisati moramo tudi 
eventuelne predloge, če jih je po-
dal disikutant. 

Lahko pa to napravimo na drug 
način. Popišemo vse diskuitante, 
potem pa nanizamo misli česa so 
se v razpravi dotaknili in ka j so 
predlagali. 

Sklepe pišemo na koncu dnev-
nega reda. Sklepi na j bodo zara-
di pregleda, prostorno ločeni med 
seboj. 

Zapisnik pišemo za člane de-
lovne konference, oziroma osebe, 
ki so zadolžene za izvršitev skle-
pov ali določene organizacije za-
radi skupnega sodelovanja. Ce 
gre za delegaitski sistem, n a j dobe 
vse organizacije zapisnik. Gledati 
moramo tudi na obliko zapisnika, 
to se pravi, da mora biti pregled-
no napisan. M. S 



Šol S T A T I S T I K A G O V O R I 
(Pred koncem letošnje izobraževalne sezone). 

PIŠEJO GOJENCI IRŠ 

Dravska regata 
Prišel je 1. maj — praznik de-

lovnik ljudi. Ljudje ,so odhajali 
v hribe ali kam drugam. Mi, čla-
ni veslaškega kluba pa smo šli 
na »Dravsko regato«. 

Zgodaj z jutraj smo se usedli na 
vlaik din se odpeljali proti Dravo-
gradu. Jutro je bilo krasno, pri-
čakovali smo lep dan. Naš »pol-
žev ekspres« nas je v štirih urah 
vožnje končno pripeljal v Dra-
vograd. Čolne smo prenesli iz 
vlaka do Drave, si uredili vse po-

nimivo kopališče. Od Maribora 
naprej je bila vožnja hitrejša in 
še bolj zanimiva. Drava ima več-
ji padec in prav prijetno se je 
bilo pozibavati po valovih. Vse-
skozi smo občudovali lepo dolino 
Drave. Po dolgih kilometrih vož-
nje smo priveslali do našega 
končnega cilja — Ptuja. Čolne 
smo dali na vlak, mi pa smo si 
še malo ogiledali to staro mesto. 
Ko simo se usedli na vlak, smo 
debatirali in spoznali smo, da je 

Ing. Kovačič Tone daje mladim veslačem zadnje napotke . . . Upa-
mo, da bo šlo! 

trebno za pot in že smo naredili 
prve zatmalie po Dravi. Za nas, 
ki smo navajeni jezera oziiiroma 
Pake in Savinje, je bila Drava 
pravo presenečenje. Naš trener 
ing. Kovačič Tone nam je še dal 
potrebna navodila in že smo s 
korajžo potegnili z veslom in čol-
ni so blisnili po vodni gladini. 
Čeprav je pihal veter in je malo 
deževalo, smo hitro veslali. Ve-
deli smo, da je naš cilj še daleč. 
Po dolgi vožnji smo zagledali 
plapolajoče zastave HC—Vuzeni-
ca. Čolne smo prenesli in HC— 
Vuzenica je bila za nami. Ko smo 
priveslali do HC—Vuhred smo se 
malo odpočili. Dolgo veslanje po 
mirni vodi te kmalu utrudi. Ve-
liko časa za počitek pa nismo 
imeli, pred nami je bilo še veliko 
kilometrov. Ko smo se malo od-
počili in okrepčali, smo se zopet 
z veseljem usedli v čolne in od-
rinili naprej. Pozno popoldne 
smo zapustili za sabo vse elek-
trarne razen HC—Mariborski 
otOk. Elektrarne so nam pred-
stavljale velike ovire, a kljub 
temu smo jih premagali. Pozno 
v mraku smo priveslali do čol-
narne VK Branik. Ker smo bili 
zelo utrujeni, je bil počitek prav 
prijeten. Zjutraj smo si ogiledali 
čolnarno, občudovali smo njihove 
čolne, lep pogled pa je bal na 
polni o omaro pokalov. Naito smo 
se poslovali in odveslali naprej. 
Kmalu smo priveslali do zadnje 
elektrarne Mariborski otok. Na 
otoku smo si ogledali lepo in za-

kajaikaštvo lop šport, a /tudi zelo 
naporen. Želimo si, da bi v bo-
doče imeli še več takšnih in po-
dobnih iregat. ker z njimi si pri-
dobimo fcondicijo in tehniko iza 
Obvladanje čolna na divjih in 
mirnih vodah. 

Ob tej priliki se vsi udeležen-
ci te regate v imenu veslaške 
sekcije zahvalimo »Društvu pri-
jateljev mladine«, ki nam je z 
denarno pomočjo omogočilo to 
športno manifestacijo. 

Kandolf in Mlinaric 

Delavska univerza v Velenju 
že tret je leto uspešno razvija iz-
obraževalno dejavnost med od-
raslimi. Vsako leto je njeno delo 
intenzivnejše in kvalitetnejše. 
Poglejmo samo nekaj staističniih 
podatkov: 

Lansko izobraževalno sezono je 
bilo v šaleški dolini organizira-
nih 17 seminarjev družbeno-eko-
nomske vsebine s 540 slušatelji. 
Letos .je po nepopolnih podatkih 
(nekaj seminarjev bo do konca 
sezone še organiziranih) bilo kar 
53 d ružb e no- ek onomski h semi-
narjev s preko 1500 slušatelji. To 
se pravi, da se je število proizva-
javcev in upravljavcev, ki so šili 
skoizi omenjene seminarje potro-
jilo. 

Družbeno-ekonomsko in ideolo-
ško izobraževanje je v letošnji 
sezoni spodrinilo vse ostale vrste 
izobraževanja pri DU Velenje, 
kar samo dokazuje pravilno ori-
entacijo dela. Brez ,dvoma je da-
nes najvažnejša politična naloga 
nas vseh, da čimbolj usposobimo 
naše delavske svete in upravne 
odbore po gospodarskih organi-
zacijah, da bi (resnično prevzeli 
vlogo, ki jim je namenjena. Te 
vloge pa ne bodo mogli prevzeti 
vse dotlej, dokler ne bodo dovolj 
razgledani — ekonomsko in po-
litično. Prav v teh pripravah pro-
izvajavca za upravljavca ima 
Delavska univerza zelo važno 
poslanstvo. 

Poleg že omenjenih seminar-
jev za delavske svete in tudi de-
lovne kolektive v celoti se je ze-
lo razvilo politično šolan je v na-
ši občini. Politična šola je imela 
dva oddelka: v Velenju in Šošta-
nju. Mladinska politična šola je 
imela pravtako dva oddelka: v 
Velenju za .mlade iz RLV in od 
drugod, posebej pa še v IRŠ, šo-
štanjsiki oddelek pa so ukinili in 
nekaj slušateljev, ki so še ostali 
priključili velenjskemu oddelku. 
Za mlade komuniste so bili orga-
nizirani kar štirje seminarji, od 
tega eden v Šoštanju, tr i je pa v 
Velenju. « 

Vsa omenjena dejavnost je bi-
la organizirana po naročilu in ob 
sodelovanju občinskega sindikal-
nega sveta in občinskega komi-
teja ZKS. Okoli 50 predavanj v 
okoliških krajih pa je organizi-

rala DU po naročilu občinskega 
odbora SZDL. 

Delavska univerza je v toku 
minule izobraževalne sezone or-
ganizirala še tečaj nemškega je-
zika. knjigovodski tečaj, prvi m 
drugi letnik ekonomske srednje 
šole, tečaj za pridobitev kvalifi-
kacije .in polkvalifikacije za 
gradbince, tečaj slovenskega je-
zika (novi pravqpis), šole za star-
še in šole za življenje ter razna 
posvetovanja o aktualnih .gospo-
darskih in političnih vprašanjih. 

Vsa ta dejavnost ne bi nikoli 
uspela, če ne bi imela DU nad 
70 požrtvovalnih sodelavcev, ki 
so bili (predavatelji na vseh ome-
njenih tečajih, šolah in predava-
njih. Za nje je DU organizirala 
poseben .seminar iz andragoigike 
(o izobraževanju odraslih). Razen 
tega je vodje posameznih sektor-
jev in /nekatere predavatelje po-
šiljala na krajše seminarje in po-
svetovanja, ki jih je prirejala 
Zveza delavskih in ljudskih uni-
verz v Ljubljani. Požrtvovalnost 
in disciplina naših predavateljev 
je bila na takšni višini, .da lahko 
uvrščamo njihovo dejavnost v 
družbenopolitično aktivnost. Ne-
kateri bodo mogoče rekli, da pre-
davatelji tako dobivajo honorar. 
Toda honorar je tako skromen, 
če računamo, da se je trdba. za 
vsako kvalitetno predavanje tudi 
temeljito pripravljati, da bi ver-
jetno zaradi honorarja imeli bo-
re malo (predavateljev. 

V letošnji sezoni je DU imela 
lepe uspehe v primerjavi z lan-
skim letom: 60 seminarjev, teča-
jev in šol s več kot 2000 sluša-
telji, in pravtoliko število sluša-
teljev na raznih posameznih pre-
davanjih v glavnem v okoliških 
krajih. Število slušateljev inten-
zivnih oblik izobraževanja bo do 
konca sezone še večje od števila 
slušateljev na posameznih preda-
vanjih. To je lep kvaliteten skok 
te specializirane ustanove za iz-
obraževanje odraslih. 

Sedaj, ko bodo na upravi DIJ 
analizirali minulo sezono, bodio 
morali kmalu planirati delo za 
prihodnjo sezono, ki se bo začela 
septembra. Do takrat bo DU raz-
pisala natečaj za sprejem sluša-
teljev v knjigovodski tečaj dru-
ge stopnje, v nadaljevalni tečaj 
nemškega jezika, tečaj anglešči-
ne, italijanščine in še drugih je-
zikov. V kolikor bo dovol j kandi-
datov za omenjene tečaje, bodo 
tečaji začeli z delom že septem-
bra. 

Ostalo dejavnost pa bo DU raz-
vijala v skladu z naročili in po-
trebami političnih organizacij ter 
podjetij v naši komuni. Uspeh 
DU na družbeno-ekonoms.kein in 
ideološkem izobraževanju bo 
pravzaprav ogledalo dejavnosti 
naših (političnih organizacij — 
posedimo sindikatov in SZDL. 

V. V. 

Vaftisufte 
V NAS 

Kajakaštvo je lep, a tudi zelo na poren šport. Mlada veslača se 
upirata na vesla in klnbnjeta deroči reki LIST 
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Š E B E S E D A O 
N A R A V I 

Knjigarna in papirnica »Mla-
dinska knjiga« Velenje nudi svo-
jim bravcem sledeče najnovejše 
literarne ustvaritve: 

PRIMOŽ TRUBAR. S knjigo o 
Primožu Trubarju, ki jo bo v krat-
kem izdala Mladinska knjiga, je 
izpolnjena občutna vrzel v pre-
skromni literaturi o življenju in 
delu naših pisateljev. Saj bomo s to 
knjigo k a j kasno izpolnili dolg 
do »očeta naše književnosti«, ki 
ga sedaj namreč prikazujemo v 
celoti njegovega življenja, pome-
na in velikega dela, ki ga je opra-
vil kot začetnik in organizator 
slovenskega tiska v času, ko je 
grozila našemu narodu propast 
spričo tedanjega socialnega polo-
žaja, politične 'brezpravne in kul-
turne zaostalosti. 

Znastvena vrednost tega dela 
pa je poudarjena z bogato doku-
mentacijo k besedilu, pregledom 
vsega, že znanega Trubarjevega 
dela (knjige in rokopisi), izčnp-

Končno po dolgem času spet 
sončna nedelja. Človek že res kar 
obupa nad tem vremenom in na-
vsezadnje se ne bomo niti začu-
dili več, če se bo pojavil sneg ce-
lo v juniju ali juliju. 

»Atomska bomba«, modrujejo 
nekateri dn se jezijo na tiste, ki 
tako neodgovorno delajo poizkuse 
z atomskim orožjem in tako ogro-
žajo normalno življenje vseh l ju-
di na našem planetu. Če to drži 
alii ne, n a j odločijo strokovnjaki, 
drži pa eno, dokler se bodo te 
posledice kazale le v nestalnem 
vremenu, bo še kar šlo, čeprav 
tudi stalne padavine niso poseiben 
blagoslov za kmetijske pridelke. 

Ker so v zadnjem času sončni 
žarki praiva redkost, pač vsakdo 
gleda, da jih ulovi čim več. Neka-
teri se sprehajajo, drugi poseda-
jo po balkonih aiii klopeh, če jih 
seveda imajo. Toda v centru Ve-
l jenja jih ka r nič ne vidim pa če-
prav bi se marsikatera mamica 
rada nekoliko vsledla, medtem, 
ko se sprehaja s svojim malčkom. 
Toda za to ji preostanejo le ho-
telski ali (klubski vrt, k j e r pa ne 
more sedeti kar tako, brez da bi 
nekaj naročila in seveda tudi pla-
čala. Vendar bi se pa na ta način 
družinska 'blagajna kar hitro iz-
praznila. Edina sreča je le, da 
sonce tako redko sitje in so zato 
tudi sprehodi zelo redki. 

To sončno nedeljo pa sem se 
namenila ra je na drugi konec na-
šega Velenja, to je proti jezeru. 
Zanimalo me je, kako 'izgleda se-
daj, ko so restavracijo obnovili, 
okolico pa preuredili. Pot me je 
vodila mimo Bazena (Na-Me) in 
okusno urejene izložbe so me pri-
tegnile, da sem si jih ogledala od 
blizu. 

Skoda, da je park nekoliko od-
ročen od glavnega naselja, prav 
prijetno je posedati tu, oči se 
kar nekam spočijejo ob pogledu 

nim kazalom virov in literature 
in povzetkov v francoščini. 

Ta knjiga o življenju in delu, o 
vodniku naših reformatorjev, ki jo 
pošilja založba Mladinska knjiga 
v svet mimo svojega bogatega 
zhirkovnega okvira, n a j bi pome-
nila začetek tolikokrat napoveda-
nih, a na žalost še neizdanih bio-
grafij, vsaj osrednjih postav na-
šega pisemstva. 

PO TUJIH CELINAH. Knjiga 
»Po tuj ih celinah« je kolektivno 
delo slovenskih geografov. Rodila 
jo je živa potreba po poživitvi ze-
mljepisnega pouka. Zasnovana je 
kot prvi del zemljepisne čitanke 
in je namenjena predvsem mla-
dini iz višjih razredov osemletk. 
S pridom jo bodo brali tudi di ja-
ki ostalih šol in odrasli l judje, 
ki se zanimajo za tu j e dežele. 
Kakor kažejo mnogoštevilne iz-
daje poljiudno-geografstaih in po-

na lepo zeleno travo in pisano 
cvetje. Urejen in čist je, kakor 
da bi ga čuivalo nekaj paznikov, 
pa nisem opazila nikjer 'nikogar. 
Le tu pa tam se vidi potrgano 
cvetje ali pa malomarno nametan 
papir poleg koša za odpadke. 
Veste, pa ne verjamem, da počno 
to Velenjčani, vsaj ne tisti, ki so 
vložili vsaj kakšno urico udar-
niškega dela, ko se je park ure-
jeval. Gotovo so to turisti, ki ne 
znajo ceniti tega, kar je ustvarila 
rudarjeva roka. Pa še neka j me 
je zbodlo v oči. Tista bodeča žica 
ob jezerčku pri nekdanji glasbeni 
šoli, ki je tu nameščena, ne vem 
iz kakšnih razlogov. Vss preveč 
me spominja na vojno, na tabo-
rišča, na bunkerje . . . , skoraj, da 
ne sodi v naš amibient, pa n a j ima 
že kakršen koli namen. 

Na cesti proti jezeru sem se kar 
ustrašila živahnega prometa. 
Avtomobili iz vseh kra jev domo-
vine so švigali v obe smeri, vmes 
pa motoristi, kolesarji in pešci. 
Zdi se mi, da bi bilo skoraj nujno, 
da bi odgovorni forumi predpisali 
tu omejeno hitrost, sicer se bo 
slej ko pre j zgodila kakšna pro-
metna nesreča. 

Nad zunanjo ureditvijo jezera 
sem bila prijetno" presenečena, Ob 
sveže pogrnjenih mizah in na le-
pih stolih smo priklicali nataka-
rico in naročili zaželjeno pijačo. 
Ampak, tu se je pa zataknilo. Po 
10-minutnem čakanju še vedno 
nismo bili postrežem, zato smo 
jo poklicali ponovno. Ko je mini-
lo ponovnih 10 minut, se je mož 
dvignil in nas hotel postreči z 
restavracije sam. Tu pa so ga za-
vrnili, da n a j počaka pri mizi, ker 
pri »šanku« gostov ne strežejo. 
Pri nadal jn jem čakanju smo se 
zabavali na ta način, da smo opa-
zovali prelepa laboda, ki 'tako sa-
mozavestno drsita po jezerski 
gladini, da se ju človek kar ne 

topisnih del, narašča zanimanje 
za takšno čitivo po vsem svetu, pa 
tudi pri nas. Založba EMKA je 
že sama izdala lepo število ze-
mljepisnih del v zbirki »Globus«. 
Pri šolskem pouku ni zemljepisna 
čitanka uporabna samo kot do-
polnilo razlage, ampak tudi kot 
snov za samostojno branje in de-
lo, bodisi da posamezniki izlušči-
jo iz sestavka bistvene značilnosti 
tuj ih dežel dn ljudstev, bodisi da 
to stori razred skupno ali pri 
skupnem pouku posamezne sku-
pine, k i jim učitelj zastavi smi-
selna vprašanja in naloge. Da je 
čitanka res koristna, je treba po-
leg n j e uporabljati tudi dober 
atlas. 

Na j knjiga »Po tuj ih celinah« 
rrmoži izobrazbo slovenske jav-
nosti, posebno pa n a j pomaga ve-
čati nazornost in zanimivost ze-
mljepisnega pouka ter samostoj-
no razglabljanje mladine v refor-
mirani šoli. 

2EPNA ZBIRKA KOMET 
Prinaša vrsto kriminalnih in pu-
stolovskih romanov. Izhajajo tudi 
romani Kari May-a WINETOU. 
Rosenstein 

more nagledati. Pa tudi turisti sa-
mi, ki jih je bilo ta dan res polno 
ob velenjskem jezeru, so dovolj 
zanimivi. Pri najbližji mizi je 
dvojica negodovala češ, kako to, 
da so tu cigarete dražje kot dru-
gje. Ali je tudi nan j e zaračunana 
postrežnina? Ob drugi mizi je 
sedela večja skupina in se zalaga-
la z različnimi dobrotami, ki so 
jih seveda prinesli seboj. Zrarven 
pa so pili le malinovec z navadno 
vodo, pa še ta se jim je zdel ne-
koliko predrag, kolikor sem lah-
ko sklepala z njihovih obrazov, 
ko so ga plačevali. Res je, da je 
hotel nov in da je jezero prenov-
ljeno, in da je treba vse to pla-
čati, vendar to goste bolj malo 
zanima. Bojim se, da bodo turisti 
uživali naše lepote le bolj od da-
leč, ali pa se drugič iveč ne bodo 
vrnili. 

Ker k l jub skoraj 'tričetrturnem 
čakanju nismo dočakali naročene 
pijače, smo zapustili restavracij-
ski vr t in se napotili proti domu. 
Pa mi vseeno ni bilo žal popol-
dneva. Sprehod je bil prijeten, 
naužili smo se sonca, s katerim 
je letošnja pomlad tako zelo sko-
pa. 

PREKLIC 
N a v c r š n i k Rudolf stanujoč v 

Šoštanju, (Heroja Sercerja 3, za-
poslen na RLV, preklicujem 
veljavnost izgubljenega kar-
tončka za dviganje plač -— ma-
tična številka 14. 

VRNITE VSAJ DOKUMENTE 
15. m a j a je bila v trgovini »Vel-

ma« — Hartmanov blok — na 
pultu pri špeceriji (pomotoma 
ali vede) vzeta denarnica s 
5.000 din in dokumenti (2 oseb-
ni in zdravstvena izkaznica). 
Prosim vrnite vsa j dokumente 
po pošti ali kakor koli na ime: 
Avberšek Alojzija, Salek 25, 
Velenje. 

Pomladanski čas nam zopet 
oživlja čustva do narave. Če se 
tako zagledamo v 'bujni razcvet 
in novo živl jenje , ne smemo pre-
zreti tudi življa naše l jubke div-
jadi, ki j e izpostavljena .izključ-
no saimim naravnim pogojem. 

Vidno je, da na rava po svojem 
sistemu vsestransko poskrbi za 
žival, iki živi na 'prostem. Vendar 
pa ji 'to ne zaidostuje. 

Div jač ina . je izpostavljena raz-
nim nepril ikam, kii ji ogrožajo 
ž ivl jenje . V sodobnem razvoju 
kmet i j s tva j e predvsem ogrože-
na od agrokemiičnih in agroteh-
ničnih pripomočkov, nada l j e od 
u j e d iz same narave, predvsem 
pa od klatečih se psov. 

Pr i teim pa ne imejmo pomi-
slekov, ida ji človek ,po svoji moči 
ne more pomaigatii. 

Ravno v pomladanskem času, 
ko se izlegajo mladiči in gnezdi 
pol jska pe r j ad , moramo biti na j -
bol j obzirni do n je . Zato lovske 
družine apel i ra jo na prebival-
stvo, predvisem p a na mladino, 
da živali ne motijo. V primeru 
na jdenih mladičev ali gnezd, n a j 
proti nagradi inemrudoma ob veste 
na jb l iž jega lovca, ki bo ogroženo 
žival strokovno zaščitil. 

P raksa žal kaže, da je gledanje 
na ta živelj zelo različno. Neka-
teri misli jo, da se mora likvidira-
ti vse k a r ise p remakne v naravi 
in j e divjega. Piredvsem pa so 
prepričani, da je to oseibnd pri-
vilegij lovcev, k i se s tem okori-
ščajo. 

Pa ni res tako! 
Div jad je las t skupnosti in z 

zakonom je zaščitena. Zaradi te-
ga zastopa lovstvo v državnem 
merilu že veliko gospodarsko pa-
nogo, k i sega n a svetovna tržišča 
in vnovčuje svoje produkte pred-
vsem v devize. 

'Ni p a seda j mišljeno, da n a j 
bi regulirali odnose do divjadi 
zakoniti predpisi . Zavedati se mo-
ramo, d'a j e tudi človek del na-
rave dn nam je tako, kakor člo-
vek človeku, tudi živali v neki 
obliki nu jno potrebna. 

Ako se v to poglobimo in ozre-
mo na našo na jb l ižn jo okolico 
vidimo, da je v šaleški dolini 
nastalo n e k a j novega, n e k a j .vse-
stransko lepega, predvsem zaradi 
tega, ke r so zato dani naravni 
pogoji. Zato bodimo uverjeni , da 
bo tudi n a tem področju viden 
odraiz kul ture , če nam bo prečkal 
n a j b o l j prometno cesto fazam, 
za jček ali celo srnica in jih ne 
bomo gledali kot zločince, pač pa 
k o t potrebo, vir gospodarstva dn 
naravne lepote. 

Mlinar Stane 

NEDELJSKI 
SPREHOD 



N A M I Z N I TENIS 

NOGOMETNO PRVENSTVO CNP 

N K Partizan-Rudar že prvak? 

V nedeljo, /dne 27. maja 1962 jc 
bilo v telovadnici osnovne šole 
Velenje okrajno [prvenstvo v na-
miznem tenisu in sicer za člane, 
mladince in pionirje. Tekmova-
nje v okrajnem merilu je bilo 
izvedeno prvič v Velenju, zato 
je bila za igrarvce in gledavce iz-
redna priložnost. Zal je vstop v 
dvorano dovoljen samo v copa-
tah, zato mnogi niso mogli (pri-
sostvovati tekmovanju. Okrajne-
ga prvenstva so se udeležili tek-
movavci iz Celja, Žalca, Šošta-
nja. Slov. Konjic, Mozirja in Ve-
lenja. Favoriti tega prvenstva so 
bili igravci iz Slov. Konjic in 
Celja v moški kot tudi v mladin-
ski in pionirski konkurenci, sa j 
nastopa pri Slov. Konjicah bivši 
reprezentaint Schvvarz, ki Obenem 
vzgaja tudi mlade igravce. Prvo 
mesto je po hudi borbi osvojilo 
Celje-mesto, iker so v finalu pre-
magali s tesnim rezultatom 5:4 
igravce iz Slov. Konjic. Velenj-
čani se, razen članov, niso po-
sebno uveljavili. Neizkušeni mla-
dinci kot pionirji se niso mogli 
upirati dobrim in izkušenim eki-
pam. 

Velenjčanom je predvsem 
manjkalo borbenosti, poleg tega 
pa so pokazali tudi v precejšnji 
meri neresnost, kar je bilo dovolj 
za neuspeh. 

Končni vrstni red je naslednji: 
Člani: 
1. Celje-mesto 
2. Slov. Konjice 
3. Velenje 
4. Žalec 
5. Elektro Celje 
Mladinci: 
1. Celje-mesto 
2. Žalec 
3. Šoštanj 
4. Velenje 
5. Mozirje 

V MESECU MAJU SO BILI 
SPREJETI V SLUŽBO PRI RLV 

NASLEDNJI: 
EE jama: 
Potočnik Franc, strojni klju-

čavničar; išušteršič Ivan. kvalifi-
ciran kopač; Pustoslemšek Ivan. 
polkvalifiicirani ekektričar; Ram-
šak Franc, nekvalificiran kopač. 

EE klasirnica: 
K rajne Valiter, delavec 
EE gradbeni obrat: 
Tomčjamovič Peter, kvalifici-

ran zidar. 
EE zunanji obrat: 
Krajine Marija, delavka — vrt-

narija: Zgank Angela, sobarica— 
Fiesa. 

Direkcija: 
Sentjurc Vekoslava. uslužben-

ka. 
Jamska pisarna: 
Goršek Franc. 

V MESECU MAJU SO ODŠLI 
IZ PODJETJA NASLEDNJI: 

~ Murišič Viktor, rehabilitacija — 
v šolo; Peroša Lilijan, rehabili-
tacija — v šolo; Sparaš Franc, 

Pionirji: 
1. Celje-mesto 
2. Žalec 
5. Slov. Konjice 
4. Mozirje 
5. Velenje 
V moški konkurenci so bili od-

sotni Šmartno. Gaberje-Celje, Šo-
štanj. 

Tehnični rezultati: 
Člani: 

Celje-mesto — Velenje 5:1 
Slov. Konjice — Velenje 5:1 
Žalec — Velenje 4:5 
Elektro Celje — Velenje 0:5 

Mladinci: 
Celje-mesto — Velenje 5:0 
Žalec — Velenje 5:1 
Šoštanj — Velenje 5:0 
Mozirje — Velenje 2:5 

Pionirji: 
Celje-mesto — Velenje 5:0 
Žalec — Velenje 5:2 
Slov. Konjice — Velenje 5:3 
Mozirje — Velenje 5:2 

Janez Vertačnik 
DVIGALCI UTEŽI 

Na državnem mladinskem pr-
venstvu v Petrovaradinu pri No-
vem Sadu so naši mladinci do-
segli naslednja mesta: 

Perolahka kategorija: Velun-
šek Ivan, IV. mesto. 

Lahka kategorija: Knez Man-
fred, IV. mesto in Salmič Emil, 
V .mesto. 

Srednja kategorija: Jenko Mi-
lan, II. mesto. S tem si je Jenko 
Milan priboril srebrno kolajno. 
Od enajsf nastopajočih ekip, je 
naša ekipa osvojila IV. mesto, 
kar je vsekakor lep uspeh. 

ŠPORTNIKI! 
POKAŽITE SVOJO ZAVEST 

IN SE UDELEŽITE UDARNI-
ŠKEGA DELA, KI JE VSAK 
DAN OD 15. DO 18. URE NA 
VELIKEM VELENJSKEM STA-
DIONU! 

sporazumno: Oprokal Štefan, sa-
movoljno; Hojan Martin, samo-
voljno; Halič Ivan, samovoljno: 
Zapušek Anton, samovoljno; Be-
gič Čerim, samovoljno; Zivko-
vič Mi jo, samovoljno; Premuž 
Franjo, samovoljno; Skok Jože, 
v JLA, Suhovršnik Jože, samo-
voljno; Habjanič Anton, samo-
voljno; Bombek Stanko, spora-
zumno; Hrastnik Oto, v JLA; 
Kumer Ivan, samovoljno; Hliš 
Jalkob, samovoljno; ViimpOlšek 
Kari, samovoljno; Roščan Anton, 
sporazumno; Ratajc Bogomir, sa-
movoljno: Pire Anton, samovolj-
no; Pečniik Jože, samovoljno: Ha-
miuliič Mehmed, samovoljno, Baš-
nec Stjepan, ipo odpovedi podjet-
ja; Novak Franc, samovoljno: 
Taranidek Josip, sporazumno; 
Urigl Anton, samovoljno; Zabu-
kovnilk Alojz, samovoljno. 

V POKOJ SO ODŠLI: 
Bela j Anton, kvalif. kopač; 

Grm Vinko, kvalif. kopač; Skor-
jam1 Ivan, kvalif. kopač; čanč 
Franc, invalid, upokojen. 

Tri kola pred koncem nogo-
metnega prvenstva, lahko skoraj 
brez skrbi govorimo, da je »Ru-
dar« Velenje že prvak Nogomet-
ne podzveze Celje. V preostalih 
treh tekmah .mora Rudar igrati 
še z Rogaško Slatino v Rogaški 

Lestvica ipo 19. ikolu: 
» P ar tizan - Ruda r « Vel en j e 
Olimp« Celje 

»Kovinar« Store 
»Partizan« Šmartno Ob Paki 
»Partizan« Konjice 
»Steklar«, Rogaška Slatina 
Partizan« Šoštanj 
Bratstvo« Rogatec 

»Partizan« Žalec 
:Savinja« 'Nazarje 
»Partizan« Vranslko 
»Partizan« Zreče 

Kot prvak NP Celje bo imel 
».Rudar« pravico sodelovati v 
kvalifikacijah za vstop v sloven-
sko nogometno lligo. V kvalifika-
cijah bo sodelovalo 8 podzveznih 
prvakov, od katerih se bodo v 
ligo kvalificirali le štirje. Kakšen 
bo način kvalifikacijskega tek-
movanja, sedaj še ni popolnoma 
jasno. Verjetno bodo prvaki pod-

V nedeljo, 27. maja so se od-
igrale poslednje tekme v okrajni 
rokometni ligi. Velenjčani so. 
kl jub porazom v zadnjih dveh 
kolih ohranili naslov prvaka in 
tako postali kandidat za sloven-
sko rokometno ligo. 

V predzadnjem kolu se je Par-
tizan-Rudar srečal z mlado ekipo 
Partizana iz Celja in prvič v se-
zoni podlegel. Celjani so poka-
zali lep rokomet in povsem za-
služeno zmagali nad oslabljeni-
mi gosti. Rudar je nastopil z 
mlajšimi igravci, ki so to pot 
prvič nastopili na tekmi in vse-

PR1 BRIVCU 

Samo toliko potrpiite, da najdem 
mojstra pri velenjskih birtih. 

Slatina, s Šoštanjem v Velenju in 
z Vranskim v Velenju. Od teh 
treh tekem je brez, dvoma naj-
močnejši nasprotnik Rogaška 
Slatina, venidar upam, da mas tu-
di v t e j tekmi igravci Rudarja 
ne bodo razočarali. 

19 17 1 1 99:10 35 
19 15 3 1 80: 9 33 
19 14 1 4 72:19 29 
19 11 2 6 62:26 24 
19 10 3 6 50:35 23 
19 5 7 7 41:52 17 
19 j 2 10 38:34 16 
19 7 2 10 31:61 16 
19 6 3 10 48:76 15 
19 4 2 13 34:85 10 
19 2 2 15 30:104 6 
19 1 2 16 16:90 4 

zvez razdeljeni v štiri skupine in 
prvaki teh skupin iboido v prihod-
nji sezoni tekmovali v slovenski 
nogometni 'ligi. Kot vidimo, čaka 
nogometaše »Rudarja« še itežika 
in odgovorna naloga, za kar se 
že marljivo pr ipravl ja jo in upa-
mo, ida nas bodo ugodno prese-
netili. - Meh Janko 

kakor niso bili kos razigranim 
domačinom. 

Kot zadnja je bila na sporedu 
tekma med vodečima na tabeli. 
Velenjčani niso imeli izgubiti ni-
česar, sa j so na lestvici vodili s 
petimi točkami, medtem, ko se 
je Kovinar boril, da bi obdržal 
drugo mesto. Rudar tudi to pot 
ni nastopil v najboljši postavi, 
s a j so manjkali kar št ir je dobri 
igravci: Fijavž, Veligovšek, Ter-
glav in Kac. Tekma je bila bor-
bena, le sodnik je včasih dovolil 
preostre /starte na žogo in z ne-
katerimi svojimi odločitvami pre-
cej oškodoval domačine. Največ 
golov je za domače dosegel Korp-
nik (7), medtem, ko je bil pri 
gostih najuspešneši Gozdnikar 
(8). Po tekmi je vodstvo Rudarja 
vložilo protest. 

Rezultata: 
Partizan Celje — Rudar 20:14 
Rudar — Kovinar 12:14 

Vrstni red prvih treh moštev: 
1. Partizan-Rudar 20 točk 
2. Kovinar 17 točk 
3. Laško 16 točk 

»RUDAR-«, glasilo delovne-
ga kolektiva RLV — Ure-
juje uredniSki odbor — 
Glavni urednik Jože Teka-
vec — Tehn. urednik Pav-
la Zargaj — Ostali člani: 
Franc Pristovšek, Alojz 
ing. Diaci, Marjan Sušter-
šič, Ivan Drev din Vinko 
Šmajs — Izhaja dvakrat 
mesečno — Tisk Časopisne-
ga podjetja »Celjski tisk«, 

Cel j« — cena 20 din. 

Okrajno prvenstvo v rokometu je končano 

^ ^ Jiudof S t e v ' 11 — u - iu™j« 


